

## PRESS STATEMENT

*For Immediate Release*

### **ROTARY AFRICA AND TAIWAN INTER-COUNTRY COMMITTEE PROTOCOL AGREEMENT SIGNED TODAY: A HISTORIC MILESTONE FOR GLOBAL COLLABORATION!**

[Lusaka, 30 Jan. 2024] — Today, 55 countries were brought together on 1 platform! In a historic ceremony held on 30 January 2024, Rotary International celebrates the momentous signing of the Rotary Intercountry Committee (RI ICC) protocol agreement. This groundbreaking agreement brings together the several districts in Africa and the districts in Taiwan in a collaborative spirit, fostering unity, friendship, and a shared commitment to making a positive impact on communities around the world.

The diverse districts of Africa, with their rich cultural tapestry, and the dynamic districts of Taiwan, known for their innovative spirit and commitment to progress, are now joined in a common mission under the Rotary banner. This collaboration – which started with a Global Grant in D9400 on peace building, supported by clubs and districts in America, Taiwan and South Africa with the support of TRF – amplifies the impact of service projects, promotes cultural exchange, and builds bridges of understanding that span countries and continents.

All District Governors and Governor-Elects of all participating districts were present at the signing ceremony which was witnessed by RI ICC Executive Board President, Past District Governor (PDG) Mohamed Ghammam and his executives. The ceremony was graced by among others, Past Rotary International President (PRIP) Gary Huang, Rotary International Director-Elect (RIDE) Naomi Lin for Taiwan (Zone 9) and RID Patrick Chisanga for Africa (Zone 22).

PDG Mohamed Ghammam highlighted that the Rotary Intercountry Committee protocol agreement is envisioned to be a catalyst for even greater accomplishments, as diverse districts work hand in hand to create positive change, uplift communities, and embody the Rotary motto: "Service Above Self." This historic achievement is a testament to the pioneers who made it happen and extends heartfelt congratulations to all the districts in Africa and Taiwan.

PRIP Gary Huang, acknowledged that “the impact of Taiwan and Africa on Rotary global stage has been profound” while extending “heartfelt congratulations on reaching the remarkable milestone!”

RID Patrick highlighted the significance of this agreement, stating, "The Rotary Intercountry Committee protocol agreement is not just a piece of paper; it is a testament to the potential of collaboration and the strength that emerges when diverse communities unite". He emphasized that “today, we celebrate the bonds formed across Africa and Taiwan, recognizing that the impact of our collective efforts knows no bounds."

Together, Rotary is committed to making a lasting difference in the world, continuing to create positive peace. The global family of Rotary looks forward to the transformative impact that will result from this unprecedented collaboration.

\*\*\*ENDS\*\*\*

\*\*\*

**NOTES:**

**01. About Rotary International Intercountry Committees (RI ICC):**

The mission of the Rotary International’s Intercountry Committees (ICC) is to promote peace and international understanding while improving cross-cultural awareness, engaging diversities, and bridging communities. International service is a high priority for Rotary. It supports all of our strategic priorities and is an Avenue of Service that promotes international understanding, goodwill, and peace. Rotary Inter-country Committees (ICCs) promote relationships between two or more international districts or countries to increase the fellowship and intercultural understanding among the people of the various nations; foster stronger ties between the members, clubs, and districts from different countries; and establish networks across borders, continents, and oceans.

Visit <https://rotary-icc.org> or <https://www.facebook.com/rotaryicc>

**02. About Rotary Zone 22 (Africa)**

Rotary Zone 22 encompasses all 18 Districts and all clubs in all countries across Africa. It is an administrative component of Rotary International, a global network of 1.4 million community leaders who *come together to create positive, lasting change in communities around the world*. Rotary members provide humanitarian service, promote peace, and advance goodwill, making a real difference in the lives of people both locally and internationally. For more information about Rotary International, Rotary Zone 22 (Africa) and its humanitarian efforts, visit [www.rotaryinafrica.org](http://www.rotaryinafrica.org).

**03. FOR MEDIA INQUIRIES and additional information, please CONTACT the following Rotarians:**

Victor Paa Kwesi Mensah,  
*Rotary Media Coordinator for Africa*  
 rtn.victor@gmail.com / +260978404739

Annemarie Mostert  
*Rotary Strategic Planning Coordinators for Africa,  
 RI ICC Executive Council Africa Expansion Zone 22,*  
 annemarie@rotary9400.org.za

Our *Regional Public Image Coordinators for Zone 22 (RPIC)*  
 Our *District Governors (DG)*  
 Our *District Public Image Coordinators (DPIC)*

**04. Rotary Leadership in Africa and Specific Area in Focus:**

>	>>	>>>
<b>ROTARY FOUNDATION</b>	<b>AFRICA</b>	<b>ROTARY INTERNATIONAL</b>
<b>Geeta Manek</b>	<b>Patrick D Chisanga</b>	<b>Gordon R. McInally</b>
<i>Rotary Foundation Trustee, 2020-24</i>	<i>Rotary International Director Africa, 2022-24,</i>	<i>President, Rotary International 2023-24</i>
Member: Rotary Club of Muthaiga Kenya	Member: Rotary Club of Nkwazi, Zambia	Member, Rotary Club of South Queensferry, Scotland.

\*\*\*ENDS\*\*\*

\*\*\*



## COMMUNIQUE DE PRESSE

*Pour publication immédiate*

### **ACCORD DE PROTOCOLE INTER-PAYS DU ROTARY AFRIQUE ET TAÏWAN SIGNÉ AUJOURD'HUI : UNE JALON HISTORIQUE POUR LA COLLABORATION MONDIALE!**

[Lusaka, 30 Jan. 2024] — Aujourd'hui, 55 pays ont été réunis sur une seule plateforme ! Lors d'une cérémonie historique organisée le 30 janvier 2024, le Rotary International célèbre la signature historique du protocole d'accord du Comité inter-comtés du Rotary (RI ICC). Cet accord révolutionnaire rassemble plusieurs districts d'Afrique et ceux de Taiwan dans un esprit de collaboration, favorisant l'unité, l'amitié et un engagement commun à avoir un impact positif sur les communautés du monde entier.

Les diverses régions d'Afrique, avec leur riche tissu culturel, et les régions dynamiques de Taiwan, connues pour leur esprit d'innovation et leur engagement en faveur du progrès, sont désormais réunies dans une mission commune sous la bannière du Rotary. Cette collaboration – qui a débuté avec une subvention mondiale de D9400 pour la consolidation de la paix, soutenue par des clubs et des districts d'Amérique, de Taiwan et d'Afrique du Sud avec le soutien de TRF – amplifie l'impact des projets de service, favorise les échanges culturels et construit des ponts de compréhension qui couvrent les pays et les continents.

Tous les gouverneurs de district et gouverneurs élus de tous les districts participants étaient présents à la cérémonie de signature en présence du président du conseil exécutif du RI ICC, l'ancien gouverneur de district (PDG) Mohamed Ghammam et ses dirigeants. La cérémonie a été honorée par, entre autres, l'ancien président du Rotary International (PRIP) Gary Huang, la directrice élue du Rotary International (RIDE) Naomi Lin pour Taiwan (zone 9) et le RID Patrick Chisanga pour l'Afrique (zone 22).

Le PDG Mohamed Ghammam a souligné que le protocole d'accord du Comité inter-comtés du Rotary est considéré comme un catalyseur de réalisations encore plus grandes, alors que divers districts travaillent main dans la main pour créer un changement positif, élever les communautés et incarner la devise du Rotary : « Servir d'abord. Cette réalisation historique témoigne des pionniers qui ont permis sa réalisation et adresse ses sincères félicitations à tous les districts d'Afrique et de Taiwan.

Le PRIP Gary Huang a reconnu que « l'impact de Taiwan et de l'Afrique sur la scène mondiale du Rotary a été profond » tout en adressant « ses sincères félicitations pour avoir franchi cette étape remarquable!

RID Patrick a souligné l'importance de cet accord en déclarant : « Le protocole d'accord du Comité inter-comtés du Rotary n'est pas qu'un simple morceau de papier ; il témoigne du potentiel de collaboration et de la force qui émerge lorsque diverses communautés s'unissent ». Il a souligné que « aujourd'hui, nous célébrons les liens tissés entre l'Afrique et Taiwan, reconnaissant que l'impact de nos efforts collectifs ne connaît pas de limites.

Ensemble, le Rotary s'engage à faire une différence durable dans le monde, en continuant à créer une paix positive. La famille mondiale du Rotary attend avec impatience l'impact transformateur qui résultera de cette collaboration sans précédent.

\*\*\* PREND FIN\*\*\*

\*\*\*

## REMARQUES:

### 01. À propos des comités inter-pays du Rotary International (RI ICC):

La mission des comités inter-pays (ICC) du Rotary International est de promouvoir la paix et la compréhension internationale tout en améliorant la sensibilisation interculturelle, en engageant les diversités et en reliant les communautés. Le service international est une priorité élevée pour le Rotary. Il soutient toutes nos priorités stratégiques et constitue une voie de service qui favorise la compréhension, la bonne volonté et la paix internationales. Les comités inter-pays du Rotary (ICC) favorisent les relations entre deux ou plusieurs districts internationaux ou pays afin d'accroître la camaraderie et la compréhension interculturelle entre les peuples des différentes nations ; favoriser des liens plus solides entre les membres, les clubs et les districts de différents pays ; et établir des réseaux au-delà des frontières, des continents et des océans.

Visitez <https://rotary-icc.org> ou <https://www.facebook.com/rotaryicc>

### 02. À propos de la Zone 22 du Rotary (Afrique)

La Zone 22 du Rotary englobe les 18 districts et tous les clubs de tous les pays d'Afrique. Il s'agit d'une composante administrative du Rotary International, un réseau mondial de 1,4 million de dirigeants communautaires qui *se réunissent pour créer un changement positif et durable dans les communautés du monde entier*. Les membres du Rotary fournissent des services humanitaires, promeuvent la paix et font progresser la bonne volonté, faisant ainsi une réelle différence dans la vie des gens, tant au niveau local qu'international. Pour plus d'informations sur le Rotary International, la Zone 22 (Afrique) et ses efforts humanitaires, visitez [www.rotaryinafrica.org](http://www.rotaryinafrica.org).

### 03. POUR LES DEMANDES DES MÉDIAS et des informations supplémentaires, veuillez CONTACTER les Rotariens suivants:

Victor Paa Kwesi Mensah,  
*Coordinateur Médias du Rotary pour l'Afrique*  
 rtn.victor@gmail.com / +260978404739

Annemarie Mostert  
*Coordonnateurs de la planification stratégique du Rotary pour l'Afrique,*  
*Conseil exécutif du RI ICC Zone d'expansion Afrique 22,*  
 annemarie@rotary9400.org.za

Nos *coordonnateurs régionaux d'image publique pour la zone 22 (RPIC)*

Nos *gouverneurs de district (DG)*

Nos *coordonnateurs d'image publique de district (DPIC)*

### 04. Leadership du Rotary en Afrique et domaines spécifiques ciblés:

>	>>	>>>
<b>ROTARY FOUNDATION</b>	<b>AFRICA</b>	<b>ROTARY INTERNATIONAL</b>
<b>Geeta Manek</b>	<b>Patrick D Chisanga</b>	<b>Gordon R. McInally</b>
<i>Rotary Foundation Trustee, 2020-24</i>	<i>Rotary International Director Africa, 2022-24,</i>	<i>President, Rotary International 2023-24</i>
Membre: Rotary Club of Muthaiga Kenya	Membre: Rotary Club of Nkwazi, Zambia	Membre, Rotary Club of South Queensferry, Scotland.

\*\*\*ENDS\*\*\*

\*\*\*